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02.06 Jutlus: Tiidrek Nurme

09.06 Jutlus: Erkki Laul

23.06 Jutlus: Tõnu Lehtsaar

30.06 Jutlus: Kaarel Adamson

16.06

Kuula teenistusi järgi kolgata.ee/jutlused või youtube.com/KolgataKogudus

12.05 Õnnistasime kolme pere lapsi: Siim ja Helina Korgi poeg Miko,
Elari ja Hadeele Kaljapulga poeg Leonhard, Vova ja Vika Kurilovichi tütar Ameliya
18.05 Kolgata jalgpallimeeskond saavutas Eesti Koguduste karikavõistlustel
hõbemedali. Osales 16 võistkonda.
26.05 Kihlusid Karl-Emil Kase (Mustvee kogudus) ja Meeri Jakobson (Kolgata)
01.06 Abiellusid Risto Riives ja Erle Kaljapulk (Kolgata)

���������2024Jutlus: Leho Paldre

Богослужения
на русском

языке каждое
воскресенье

в 13
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Osale jumalateenistustel pühapäeviti kell 11

Eriteated

kell 19 Koguduse jaaniõhtu-programm Roosimaade krundil Kõrvekülas,
Kooli 20 (linnaliini bussi nr 7 peatus “Kõrveküla kool” on u 400m). Igaüks
võtab kaasa toitu - soolast/magusat - ühisele lauale. Liha-vorstid anname
ühisesse grillimisse. 

Noorte ja juunioride suvelaager Kaldavere turismitalus. 
Info ja regimine: leholaurend@gmail.com

23.06

25.-28.07

kell 11 Vabaõhuteenistus, koolilõpetajate tähistamine ja piknik. Iga
leibkond võtab kaasa oma toidu ja piknikuvarustuse. Koolilõpetajatele
on kingitused ja pidulik tort.

16.06

kell 16 Surnuaiapüha teenistus baptisti kalmistul. Jutlustab
Silver Kurvits. Laulu ja orkestriga teenib pereansambel Eluallikas.16.06

Pastor Leho Paldre

Uskumine ilma meeleparanduseta on 
nagu värske värv roostetanud metalli 
peal. Või nagu puuder vistriku peal. Või 
nagu ametikõrgendus korruptiivse 
ametniku kärjääriredelil. Või nagu 
maasikate istutamine naadipeenrasse.
Jaanipäeval tähistame Jeesuse eelkäija, 
prohvet Ristija Johannese sünnipäeva. 
Ristija Johannese põhisõnumiks oli 
meeleparandus: Jumal tuleb varsti 
meiega kohtuma! Aga selleks, et olla 
võimelised ja väärilised temaga kohtu-
ma, tuleb puhastada oma südamed ja 
muuta oma eluviise. „Valmistage Issan-
dale tee! Kandke meeleparan-
dusele kohast vilja!“ (Mt 
3:3,8). Selleks et midagi 
uut saaks tekkida, on 
vaja vana saastast ära 
pöörduda.  
Varsti pärast Ristja 
Johannest tuligi Jumal 
inimeste keskele – 
Jeesus. Ka Jeesus alustas 
oma kuulutust sõnumiga 
meeleparandusest: „Parandage 
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meelt ja uskuge evangeeliumisse, sest 
Jumalariik on lähedal“ (Mk 1:15). Kõige-
pealt meeleparandus, seejärel usku-
mine. Meeleparandus on hädavajalik, 
kui Jumalariik on lähedal. Jumalariik on 
selline olukord, kus Jumala tahe sünnib 
ja Jumala seadused rakenduvad täiel 
määral. Kui inimene ilma oma patust 
aru saamata ja ilma meelt parandama-
ta satub kokku Jumalariigiga, siis 
mõistab Jumal tema üle täie rauaga 
kohut. Kui aga inimene on oma patust 
aru saanud ja meelt parandanud, siis 
on Jumalariigiga kokkupuutumine 

talle rõõm ja rahu. Jumal „ei taha, 
et keegi hukkuks, vaid et kõik 

jõuaksid meeleparanduse-
le“ (2Pt 3:9). 

Julget meeleparandust 
ja rõõmsat uskumist – 
sest Jumalariik on 

lähedal! 



Vale kipub end kergesti kätte andma, 
aga tee tõe poole on lõputult põnev ja 
nüansirikas. Maailma saab vaadata 
tuhande eri nurga alt ja hirmus kerge 
on kaotada pead. Õnneks on Jumal 
kinkinud inimestele Piibli, mis tutvustab 
meie kõige tähtsamat ja kesksemat 
tõde: Jeesuse lunastuslugu.
Jumala igatsus on, „et me ei oleks 
enam väetid lapsed, keda pillutab ja 
kõigutab iga õpetusetuul, et inimliku 
pettemänguga eksitusse kavaldada, 
vaid et me tõtt rääkides armastuses 
kasvaksime kõigiti selle sisse, kes on 
pea - Kristus“ (Ef 4:14). Jumal igatseb 
„et kõik inimesed pääseksid ja tuleksid 
tõe tundmisele“ (1Tm 2:4). Igaühe valik 
loeb!
Nii võtsimegi kevadel ette Beeta kursuse 
– kursuse, millel väljakujunenud formaati 
polegi, kuid mille mõte on hoida sidet 
Alfa kursuse läbinud inimestega, kes pole 
kogudusega veel liitunud. Pastor Leho 
ringkirja peale ilmus kohale viis huvilist, 
mõnel õhtul isegi kuus. Juhtumisi oli 
ka koguduse poolses meeskonnas 
osalejaid sama palju, lisaks tugivägi 

laste näol. 
Kui Alfa kursus põhineb loengutel, 
siis Beetal oli plaanis pigem arutelur-
ing, kus lahata osaliste endi pakutud 
küsimusi ja elujuhtumeid. Tunnen, et 
liikusime kõik üheskoos mitu head 
sammukest usukindluse suunas 
(mõiste, mille sisu ikka ja jälle jutuks 
kerkis).
Paraku – või hoopis õnneks? – tunni-
stas üks kursusel osalenu ausalt üles: 
tema tunneb, et püüd Jumalaga 
suhelda on seni jäänud ühepoolseks. 
Kursuse lõpuks tõdes ta, et hakkab 
endale sobiliku koguduse leidmise 
osas juba lootust kaotama. 
Palvetagem, et tema küsimused ja 
kõhklused saaksid õige vastuse! Aus 
otsavaatamine kriitilistele küsimus-
tele on ilmselt just see, mida praegu-
sel „tõdede paljususe“ ajastul on 
kurjamoodi vajaka. Ilma jonnaka 
aususeta laseme end kergesti „inimli-
ku pettemänguga eksitusse kavalda-
da“, just nii nagu Paulus hoiatab.
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Juhan Javoiš, Beeta-meeskonna liige

Kui Jumal lubab, tahame käesoleva 
aasta suvel teha meie kirikuhoones 
mõned renoveerimistööd. Heaks 
eeskujuks on paar aastat tagasi uue 
ilme saanud väike saal.
Käesoleval aastal oleme kavandanud 
anda fuajeele uue ilme ja teha 
väikesed kohandused suures saalis. 
Fuajees on plaanis uuendada 
valguslahendus. Samuti on kavas 
värskendada garderoobi ala ja luua 
istumisala, kus enne ja pärast teenis-
tusi-noorteõhuid-kooriproove või ka 
lihtsalt nädala sees oleks võimalik 
omavahel suhelda. Plaanis on 
võimalusel kujundada 2. korruse sem-
inariruumi tagumine ruum õdusaks 
osadusruumiks, praegu on seal pigem 
ladu. Kujunduse osas olema palunud 
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abi Maarja Tammolt, kelle suuniste 
järgi sai ka väike saal oma lahenduse.
Peasaalis on kavas teha poodiumile 
vastu otsaseina madal barjäär, mille 
taha koliksid kõik juhtmed ja praegu 
laiali asuv helitehnika. Oluliseks tööks 
saab ka suure saali akende 
soojustamine. Kui võimalik, paigal-
dame rõdu külge helisummutusplaa-
did, mis parandaks meie ruumi akusti-
kat - see on oluline ennekõike heli- ja 
videosalvestiste kvaliteedi seisuko-
hast.
Tahaksime töödega alustada juuli-
kuus. Võimalik, et paar teenistust 
tuleb meil pidada õues. Ehitustöid on 
lubanud juhtida Taavi Kaljapulk, kes 
praegu tegeleb aktiivselt ettevalmis-
tustöödega. Tõnu Lehtsaar

Juhatuse esimees



Sellel kevadel korraldasime lisaks 
tavapärasele Alfale eraldi kursuse ka 
Ropka-Tamme päevakeskuses. Viimati 
toimus samas kohas Alfa umbes 15 
aastat tagasi. Seekord võttis kursusest 
osa 12 seeniori. Kokkusaamised olid 
neljapäeva hommikuti päevakeskuse 
ruumides. Lisaks pastor Leho Paldrele 
olid meeskonnas ka meie koguduse 
seenioride kodugrupi liikmed: neli 
grupijuhti, ülejäänud kodugrupi 
liikmed palvetasid samal ajal Kolgatal.
Alfa väljasõidu tegime Mustvee baptis-
tikogudusse, kus võtsime läbi Püha 

Pühapäevakooli õpetaja Meeri lõpetab 
KUSi
2020 lõpetasin lasteaiaõpetaja õpin-
guid. Olin just ära saatnud bakalau-
reusetöö, kui mind tabas auto poole 
astudes küsimus: Mida edasi teha? 
Tundsin, et too hetk mitte ükski 
erialane magistriõppe suund mind ei 
kõnetanud. Järsku tabas mind Jumala 
kõnetus: „Nüüd on sul aeg õppida 
tundma mind!“ Istusin autosse ja võts-
ingi Kõrgema Usuteadusliku Seminari 
kodulehe lahti. Palvetasin: Jumal, kui 
see on sinu tahtmine, siis Sina juhi 
seda teed. Edasi oli kõik nagu valgus-
foori rohelises laines: rääkisin pastor 
Lehoga ja noortejuht Sandriga, kes on 
Seminariga seotud. Jumal varustas ka 
rahaliselt ning nii sai uuesti alustatud 
teed, mis just oli läbi käidud mõttega 
"ei iial uuesti". Läksin Seminari kindla 
teadmisega, et Jumal on mu sinna 
pannud ja tema varustab.
Neli aastat Seminaris on sisaldanud 
uskumatult palju. Ennekõike oleme 
saanud kursusekaaslastega üksteist 
julgustada uurima Jumala Sõna ja 
Tema teid ning õppida tundma 
Teda. Seminar ei anna valmis 
seletusi kirjakohtadele, vaid 
vahendeid, mis aitavad 
Jumala Sõna ees olla 
ning Temal endal seda 
avada. Oleme saanud 
julgustust oma kogudus-
es teenimiseks, ettevõt-

Vaimu teemad ja olime terve päeva 
jooksul meeldivas osaduses. Kõik 
need kokkusaamised on meid 
lähendanud, mitmed alfakad käivad 
pühapäeviti meie jumalateenistusel. 
Alfa lõputunnistuste kättesaamine 
toimus pidulikult 30. mail Kolgatal 
väikeses saalis. Oleme Jumalale 
väga tänulikud sellise võimaluse eest 
evangeeliumi jagada, samuti osale-
jate eest, kes on avatud ja siirad.
Regulaarse Alfa-kursuse Kolgata 
ruumides lõpetas 7. mail neli osale-
jat.
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Anne Vilt

�������������� Pildil alfa lõpetajad koos meeskonnaga.

miste algatamiseks ja juhtimiseks. 
Loomulikult oleme olnud ka üksteisele 
toeks avastusi jagades ning üksteise 
eest palvetades. 
Olen püüdnud Kolgata pühapäevakoo-
lis kasutada teadmisi, mida olen 
saanud Seminarist. Samuti olen olnud 
kaasas nooretöös seminaristi pilgu 
läbi ja paar korda kõnelenud. Jumal 
on lasknud läbi Seminari õnnistuseks 
olla ka teistele kogudustele seminari 
pühapäevadel. 
Jumalal oli veel väike vimka varuks. 
Nimelt olin 2020 Kolgata noortelaa-
gris märganud üht noormeest. Esime-
sel KUSi sessil tabas mind üllatus, kui 
sain teada, et ta on teisel kursusel. 
Kolm aastat koos koolis käimist oli 
aeg, mida Jumal juhtis sedasi, et 
tänasel päeval on noormees minu 
kihlatu. Värske vilistlasena on ta 
olnud lõpuaastal minu kõrval 
palvetades ja toetades. Tänu 
Jumalale!

„Looda Issanda peale kõigest 
südamest ja ära toetu omae-
nese mõistusele! Õpi teda 
tundma kõigil oma teedel, 

siis ta teeb su teerajad 
tasaseks!” (Õp 3:5-6). 

See kirjakoht on 
julgustuseks, et alati 

õppida tundma 
Jumalat ja Tema 

sõna.



Olime Kadriga samaealised, tulime ka 
samal aastal Tartusse ülikooli. Minu 
lugu koos Kadriga sai alguse aastal 
2004, kui ta ühel Alfa väljasõidul oma 
elu Jumalale andis. Ja Jumal sättis nii, 
et Agape Eesti noore misjonärina, olles 
ise vaid mõned aastad tagasi pöör-
dunud, sain tema vaimulikuks toeks ja 
kaasteeliseks. Mitte ainult aastaks või 
kaheks, vaid terveks eluks. Tegelikult 
olime oma loomult väga erinevad, 
mina tugevalt distsiplineeritud, tema 
rohkem selline kulgeja, heas mõttes elu 
nautleja. Alguses hoidis meid koos 
minu kohusetunne aidata tal vaimuli-
kult kasvada, hiljem juba sõprus, mil 
oma erinevustega üksteist lihvisime ja 
nii õppisime elu teise nurga alt 
nägema, mõistma teistsugust mõt-
temaailma.
Oma elurõõmsuses ja soovist alati 
raamidest väljapool tegutseda, oli 
Kadril keeruline leppida normaalsuse 
ja tavapärasusega. Kõik kleidid, mida 
õmbleja talle tegi, olid alati mingit 
laadi vallatu kiiksuga, sellised lapp-lapi 
peal. Ka mõned aastad tagasi soetatud 
remontivajavas kodus oli tema tingi-
mus, et seinad peavad jääma loomuli-
kult kõveraks. Samuti ei meeldinud 
Kadrile lugeda raamatuid või käia tööl 
või minna õigel ajal magama – teha 
normaalse inimese asju. Kadri ei 
püsinud raamides, või kui raamid, siis 

ilmtingimata kõverad. Ent üle kõige 
meeldisid Kadrile inimesed, ja 
selleks, et „maailma kõigi“ inimeste-
ga häid suhteid hoida, vist ei saagi ise 
raamides olla. Kadri armastas ja 
leppis oma inimeste kõverustega. Ja 
omadena tundsid end Kadri 
seltskonnas kõik.
Kadrile meeldis vastu vaielda ja kind-
lasti teha teisiti või jätta tegemata, 
kui oli antud nõu. Usuletuleku 
algusaastatel oli mitmeid nö Piibli ja 
kiriku nõudeid, millest ta aru ei 
saanud, kuid aastatega lõpuks usal-
das. Ilmselt seetõttu võttis tal ka 
usule tulekust koguduse liikmeks 
saamiseni hea mitu aastat aega. Sest 
ka põhjalikkus oli üks Kadri omadusi 
– kui juba, siis juba täiega. Nii usaldas 
Kadri, et kui Issand või kogudus on 
miskit seadnud, siis nii peab olema. 
Kui usule tulles vaidles inimestega 
Kadri ikka edasi, siis mitte Jumalaga. 
Oma perekonnaga oli tal aastaid 
erimeelsused teemal, kas peaks 
kogudusele kümnist maksma või 
mitte. Kadril oli kindel veendumus, 
et peab. Jumalaga ei vaielda.
Tühimik, mis igasse ühesse meisse ja 
ka kogudusse Kadri lahkumisega 
jääb, saab selgeks alles nädalate, 
kuude ja aastatega, sest tema oma-
dust – armastada ja siduda kokku 
kõiki sõltumata nende soost, ametist 

või vanusest, ei ole meile antud just 
paljudele. Ehkki meile oli Kadri kiire 
lahkumine taevakoju ootamatu, ei olnud 
see nii Issanda jaoks. Selliselt saame ka 
usaldada, et nüüd kui Kadri on uues 
valges rõivas Issanda palge ees, ei ole 
Jumal tema sõpru või kogudust maha 
jätnud. Ehkki küll veel usus, aga võib-ol-
la ka juba aimamisi nägemises on Issand 
meie elus uut tegemas. 
Kadri elu ja teenimise eest, selle eest, et 
Jumal ta meie ellu tõi, tean, oleme me 
kõik lõpmata tänulikud. Kadri armastas 
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elu ja inimesi, armastas oma kogu-
dust, tema mälestust austades 
võtkem teda endale eeskujuks.
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Daire Tiigivee


